
 
 

18. maj 2017 

 

Med henvisning til Inatsisartut forretningsordens § 37 fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Hvordan forholder Naalakkersuisut sig til at der i de større bygder, f.eks. i 

Alluitsup-Paa, hvor der findes et mindre sygehus/lægehus og som har en seng 

eller flere, men som aldrig bliver benyttet til formålet?  

 

2. Der må være flere mindre sygehuse/lægehuse, der ikke bliver benyttet efter 

hensigten, og i den anledning hvilke forestillinger har Naalakkersuisut 

omkring sådanne mindre sygehuse hvad fremtiden angår? 

 

3. Hvilke initiativer har Naalakkersuisut tænkt sigt ift. at bruge telemedicin i 

mere udbredt omfang på sådanne steder eller i bygderne generelt? 

 

4. Hvilke generelle planer har Naalakkersuisut på sundhedsområdet ift. 

bygderne? 

 

(Medlem af Inatsisartut Debora Kleist, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse:  

 

Vi ved at der i flere bygder forefindes små sygehuse, som har mulighed for at have liggende 

patienter. På mange af disse steder, har man tidligere haft patienter liggende, således at disse 

blev behandlet lokalt og derved var fri for at forlade deres hjemsted. Jeg finder det vigtigt at 

vide, hvad man har tænkt sig at gøre ift. brugen af disse små sygehuse. 

 

Jeg ønsker svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 


